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NENECHTE SI UJÍT:  
7.6. - Dětský den Brniště / 20. 6. - Divadlo - Vše, jak má být / 27.6. 
- Letní kino - Moře na dvoře / 12.7. - Brnišťská pouť /  

Vážení spoluobčané, 
jaro v  naší obci bylo opět plné aktivit, událostí a  také 
potřebných prací, které posouvají Brniště a  jeho místní 

části kupředu. V  dubnu proběhlo každoroční zametání 
komunikací a  následně oprava výtluků po  zimním období. 
26. dubna se uskutečnil Brnišťský půlmaraton – běžecký festival, 
kterého se  zúčastnilo 547 závodníků. Počasí nám přálo 
a atmosféra byla výborná. Následovalo tradiční pálení čarodějnic, 
které přineslo příjemné sousedské setkání. V květnu jsme si užili 
tradiční rybářské závody s hojnou účastí i úlovky a nezapomněli 
jsme ani na naše maminky – při příležitosti Dne matek se konalo 
milé setkání v  kulturním domě. Dětský den v  Luhově sice 
ohrožovalo deštivé počasí, ale jako zázrakem u nás nepršelo a děti 
si den náležitě užily. Technické služby jsme vybavili novým 
sekacím traktorem a  ruční sekačkou, což usnadní a  zpřesní 
údržbu zeleně především na  hřbitovech, kde je důraz kladen 
na  čistotu a  pietu. Proběhlo také čipování nádob na  směsný 
komunální odpad, což do budoucna umožní efektivnější systém 
svozů. Velké poděkování patří společnosti ZOD Brniště a.s. 
za  darování pozemku skautům YMCA pro výstavbu nové 
skautské chaty. Obec bude při této iniciativě aktivně nápomocna. 
Současně jsme požádali o  převod kostela sv. Mikuláše 
do vlastnictví obce. Nyní dolaďujeme smlouvu o převodu a ihned 
poté začneme s přípravami oprav. Kostel je důležitou dominantou 
naší obce a zaslouží si odpovídající péči. Naši ochotníci odehráli 
novou divadelní hru s názvem Obecně prospěšná strašidla, která 
sklidila velké ohlasy a kdo neviděl toto představení, má možnost 
ho zhlédnout ještě v  říjnu. Probíhá částečná revitalizace Lesního 
zátiší – letos se  zaměřujeme na  pódium a  zázemí pro kapely. 
Čekáme také na  vydání stavebního povolení, abychom mohli 
podat žádost o dotaci na rekonstrukci bývalé mlékárny ve Velkém 
Grunově, kde plánujeme vybudovat pět nových bytových 
jednotek. Jsme těsně před finalizací projektové dokumentace 
k prodloužení vodovodního řádu ve Velkém Grunově, Luhově – 
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OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE
Sedlišti a  Novém Luhově. V  rámci příprav jsme 
schválili i  věcné břemeno pro potrubí pod korytem 
potoka. V  květnu jsem se  také zúčastnil semináře 
v Poslanecké sněmovně, který se věnoval možnostem 
transformace obcí směrem k  větší efektivitě 
a  udržitelnosti. Získané poznatky a  inspirace bych 
rád promítl i do plánování a rozvoje naší obce. Dále 
jsem navštívil Polsko, kde jsme jednali o možnostech 
přeshraniční spolupráce a  zapojení do  dotačních 
programů zaměřených na  rozvoj regionu. 
V následujícím období nás čeká dětský den v Brništi, 
ukončení školního roku a zahájení letních prázdnin, 
také oblíbená Brnišťská pouť a  nebude chybět ani 
letní kino. Přeji Vám krásné letní měsíce plné pohody 
a odpočinku, dětem pak veselé a  aktivní prázdniny 
plné zážitků.

Mgr. Michal Vinš Starosta obce

Informace o  nejdůležitějších bodech, které byly 
projednány a schváleny na zasedání ZO dne     16. 
4. 2025: Byl vybrán a schválen zhotovitel 

na  projekt „Revitalizace stage a  provozního zázemí 
v areálu Lesního zátiší“, je to firma Techpra s.r.o. za 
1.222 024,16 Kč. Zastupitelstvo obce sohlasí s přijetím 
dotace pro ZŠ a MŠ Brniště na projektu „Škola je můj 
kamarád V“ ve výši 770 672,- Kč. Byl schválen 
dodatek ke  smlouvě se  společností AVE odpadové 
hospodářství týkající se  změny počtu nádob 
na  komunální odpad.  /1100 l -5x, 660 
l-1x, 240 l-148x, 120 l-257x, 
80 l -57x, 60 l - 12x/. 
Zastupitelstvo vybralo 
d o d a v a t e l e n o v é h o 
profesionálního žacího 
traktoru SECO MP 122D 
firmu Komatec za 532  
4 0 1 , - K č , k t e rý b u d e 
sloužit k  údržbě obecní 
zeleně. Dále ZO projednalo 
uzavření dodatků k pachtovním smlouvám po směně 
pozemků mezi obcí a  ZOD, odsouhlasilo uzavření 
smlouvy o pronájmu pozemků pro SSK Brniště za 
1200,- Kč/na 10 let, koupi 3 kontejnerů do LZ /2x 
šatna a 1x soc. zařízení/ od firmy Baugrup Czech 
s.r.o. za 632 503,30 Kč.  Dále ZO schválilo prodeje, 
pronájmy a  koupě pozemků, program tradiční 
brnišťské pouti a  výši vstupného  - dospělí 200,- 
senioři a ZTP 50,- děti 50,- parkovné 50,- (předprodej 
pro dospělé je 100 Kč do 4. 7. 2025). Příští zasedání 
bude 28. 5. 2025 v 18:00 hod.                                          IJ 

Další jednání ZO dne 28. 5. 
2025 

Zastupitelé na svém jednání 28. 5. nejprve 
schválil i zápis z minulého zasedání, 
ověřovatele, zapisovatelku a program jednání. 

Bylo přítomno 8 zastupitelů, Ing. Jediný omluven.
ZO schválilo závěrečný  účet obce - obec hospodařila 
následovně - příjmy 39.934.195,24 Kč, výdaje 
46.411.593,35 Kč, konečný finanční zůstatek 
7.245.542,92 Kč, delegovalo pana starostu na valné 
shromáždění Severočeské vodárenské společnosti 
dne 19. 6. 2025. Dále schválilo finanční dary od MSV/
výtahy/15 000 na Brnišťský půlmaraton a 5 000,- Kč 
od Kamenolomu na Den dětí v Luhově, udělilo 
výjimku na počet žáků v MŠ na letní prázdniny z 24 
na 28 dětí,  udělilo výjimku na počet dětí v ZŠ na 
příští školní rok - školu bude navštěvovat 61 žáků /1. 
tř. -16, 2. tř.- 10, 3. tř.- 16, 4. tř.- 11 a 5. tř.-8 /. ZO 
schválilo dary pro Libertin Č. Lípa - 2 000,- Kč, Tutti 
Frutti z.s. 10 000,- Kč, Hospic sv. Zdislavy - 5 000,- Kč 
a Český svaz včelařů - 5 000,- Kč na léčení včel. 
Dalšími body byly pronájmy, prodeje a převody 
pozemků a smlouva o smlouvě budoucí o zřízení 
služebnosti inženýrské sítě na akci Propojení 
vodovodu v místní části Velký Grunov. V závěru p. 
starosta poděkoval za účast a stanovil datum dalšího 
zasedání na 25. 6. 2025.

LH

Probíhající stavební 
projekty v obci Brniště – 
investice do budoucnosti:  
Obec Brniště se  i  v letošním roce aktivně věnuje 
rozvoji a modernizaci svého území. Ačkoli některé 
záměry narážejí na  byrokratické překážky, řada 
projektů úspěšně pokračuje nebo se  připravuje 
k realizaci. 
Revitalizace Lesního zátiší 
V rekreačním areálu Lesní zátiší právě probíhá 
částečná revitalizace, přičemž hlavním cílem pro 
letošní rok je modernizace pódia a zázemí pro kapely. 
Stávající pódium již neodpovídalo požadavkům 
současných účinkujících, a  proto obec přistoupila 
k  jeho přestavbě. Novinkou bude instalace mobilní 

Příští 
zastupitelstvo 

25.6. 2025 
v 18:00

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

STAVEBNÍ PROJEKTY
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stage konstrukce. Následně se  plánuje i  částečné 
zastřešení hlediště. 

Rekonstrukce bývalé mlékárny ve  Velkém 
Grunově:  
Obec rovněž čeká na  vydání stavebního povolení, 
aby mohla podat žádost o  dotaci na  rekonstrukci 
bývalé mlékárny ve  Velkém Grunově. V  tomto 
objektu vznikne pět nových bytových jednotek, 
čímž se  podpoří bytový fond v  obci a  nabídnou 
se nové možnosti pro bydlení. 
Rozšíření vodovodního řadu  
Intenzivně se  pracuje také na  projektech rozšíření 
vodovodního řadu. Jsme těsně před dokončením 
projektové dokumentace a  získáním stavebního 
povolení pro prodloužení vodovodu ve  Velkém 
Grunově, Luhově – Sedlišti a  Novém Luhově. 
V  rámci příprav obecní zastupitelstvo schválilo 
i  věcné břemeno pro vedení potrubí pod korytem 
potoka. Jedná se  o  dlouhodobě připravované 
projekty, jejichž realizace začala již v  roce 2021. 
Po získání stavebního povolení bude ihned podána 
žádost o  dotaci a  následně zahájena samotná 
výstavba.  Vodovodní přípojky považujeme 
za  samozřejmou součást občanské vybavenosti v 
21.  století . Dokončena je také projektová 
dokumentace na  prodloužení vodovodu z  Brniště 
směrem na Lindavu. I  zde bude následovat výběr 
zhotovitele a žádost o finanční podporu. 
Chodník Brniště IV. etapa směr Lindava 
se zpozdí 
Naopak mezi projekty, které se  v  letošním roce 
nepodaří zahájit, patří výstavba nového chodníku. 
Důvodem jsou stále probíhající pozemkové úpravy. 
Dotčený pozemek je v  současnosti ve  vlastnictví 
Státního pozemkového úřadu, a  dokud nebude 

převeden na obec, nelze stavbu zahájit. Přestože je 
situace z pohledu obce nelogická a paradoxní, úřad 
se  musí řídit vnitřní směrnicí, která mu vydání 
souhlasu neumožňuje. Stavba se  tak posouvá 
o jeden rok.
Směřujeme kupředu 
N a v z d o r y vý z v á m a  a d m i n i s t r a t i v n í m 
komplikacím se  obec Brniště nevzdává a  nadále 
aktivně pracuje na rozvoji infrastruktury a zlepšení 
života svých obyvatel. Věříme, že všechny současné 
snahy přinesou v  blízké budoucnosti viditelné 
výsledky a naši obec posunou o další krok vpřed.

Mgr. Michal Vinš, starosta

Starostka města České Lípy Jitka Volfová 
se sešla se starosty obcí Brniště, Doksy, Dubá, 
Ralsko, Kravaře a  Stvolínky, aby společně 

prodiskutovali dopravní situaci na  území svých 
obcí. Schůzce byl také přítomen zástupce 
dopravního inspektorátu PČR a  projednávala 
se  situace možného umístění stacionárních radarů, 
nebo využití mobilních radarů na území ORP Česká 
Lípa ke zvýšení bezpečnosti našich dětí i občanů.

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE

MOBILNÍ RADARY
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ZŠ BRNIŠTĚ

ROZLOUČENÍ  S NAŠÍ ŠKOLOU 

Brzy bude už za námi prvních pět let 
vzdělávání. Čtení, psaní, počítání, 
úkoly i  známkování. Snažit jsme 

se  museli, když jsme ,,pětku“ nechtěli. 
Nebylo to vždycky lehké, to nám prosím 
všichni věřte. Chodili jsme sem však rádi 
mezi dobré kamarády.
Naší paní učitelce rozloučit se  s  námi 
nechce, po těch letech jsme si prý – trošku 
k  srdci přirostli. Všechno ale jednou končí 
a pak nové začíná, na tu naši malou školu 
budeme jen vzpomínat. 

Žáci 5. třídy ZŠ Brniště a p. učitelka Kuchařová

Školní dobrodružství 
s dravými ptáky  

V  květnu jsme měli ve škole vzdělávací akci, 
na které jsme poznávali svět dravých ptáků. 
Do  školy k  nám zavítala odbornice 

ze  záchranné stanice, která nám vysvětlila, jak 
důležitá je její práce a  co dělat, když najdeme 
v  přírodě opuštěné mládě. Děti se  dozvěděly, jak 
vypadají dravci, k čemu slouží jejich pevná pera, jak 
loví potravu a  také, že poštolka dokonce hnízdí 
na věži našeho kostela. Nejzajímavější byly sovy – 
noční dravci. Velkou radost udělalo dětem 
pohlazení puštíka obecného a  sledování vzácného 
puštíka brýlatého. Také jsme viděli mohutného výra 

velkého, a  dokonce taneční vystoupení výra 
bengálského z Indie. Největšími hvězdami byla ale 
mláďata – od  dvoutýdenních sov pálených až 
po měsíc starého krkavce velkého, který je prý tak 
chytrý, že pozná svůj odraz v zrcadle. Celá akce nás 
naučila, jak jsou tito ptáci důležití a proč je nutné je 
chránit. Už teď se  těšíme na další setkání s našimi 
opeřenými kamarády.

D. Gottfriedová

Beseda o šikaně  

V  měsíci květnu proběhla na naší škole také 
beseda se  žáky na důležité a citlivé téma – 
š ikana . Cí lem setkání bylo dě tem 

srozumitelně vysvětlit, co šikana vlastně je, jak ji 
ro z e z n a t o d  běžn é h o k o n fl i k t u a  j a k 
se  v  takových situacích zachovat. Podobné 
aktivity pomáhají ve  školách vytvářet bezpečné 
a  přátelské prostředí, kde se  každý cítí dobře. 
Děti se  dozvěděly, že šikana je opakované 
ubližování druhému a  na  rozdíl od  konfliktu, 
kde bývají síly vyrovnané, při šikaně má útočník 
převahu a oběť se většinou neumí bránit. Pomocí 
konkrétních příkladů si žáci ujasnili, jak takové 
chování může vypadat i kdo se může stát obětí. 
Součástí besedy byly i  praktické ukázky 
jednoduché sebeobrany a  hry podporující 
spolupráci a  empatii mezi dětmi. Zdůrazněno 
bylo také to, aby děti v  případě šikany 
nezůstávaly samy a  obrátily se  na dospělého, 
kterému důvěřují.

D. Gottfriedová
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MŠ BRNIŠTĚ

Z DĚNÍ V MŠ
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FOTBALISTÉ INFORMUJÍ

Muži procházejí krizí, ale 
věříme v obrat a lepší zítřky  

S  jarní částí sezony jsme do  mužského týmu 
vstupovali s nadějemi a vírou v obrat – přivedli 
jsme několik posil a  chtěli jsme se  odrazit 

k  lepším výsledkům. Bohužel, realita je zatím jiná. 
V  této části soutěže se  nám nedaří, získali jsme 
zatím pouze 4 body a celý tým se nachází ve velké 
výkonnostní krizi. 

Přitom s výkonnostně silnějšími soupeři dokážeme 
odehrát vyrovnané zápasy. Bohužel pak často 
přicházejí individuální chyby, které nás srážejí 
na kolena a soupeř toho využívá – bere otěže utkání 
do svých rukou a výsledkem je další prohra. To, co 
nás ale nejvíce trápí, je neproměňování šancí. 
Příležitostí si vytváříme dost, ale chybí tomu finální 
efekt, který rozhoduje zápasy. 

Kořen problémů sahá hlouběji. Nízká účast 
na  trénincích, nedostatečná příprava a  neplnění 
taktických pokynů se promítají do výkonů na hřišti. 
Fotbal se  pak hraje těžko – chybí nadšení, jistota 
i  radost ze  hry. Přesto věříme, že společně tuto 
nepříznivou situaci zvládneme. Jakmile se tým opět 
semkne, začne poctivě pracovat a  hrát s  chutí, 
přijdou i výsledky. A s nimi i větší radost z fotbalu. 

Stále věříme, že se  nám podaří soutěž zachránit. 
V letní přestávce plánujeme posílit kádr o pět hráčů, 
kteří by měli přinést novou energii a kvalitu hry do 
celého týmu. 

Velké poděkování patří všem fanouškům, kteří nás 
v této těžké době stále podporují a povzbuzují, mají 
náš velký obdiv. 

Ať je situace jakkoliv těžká, je důležité si uvědomit, 
že na rozdíl od jiných míst v okolí, kde fotbal končí, 
my ho tu budujeme a rozvíjíme dál. To je hodnota, 
která stojí za úsilí, trpělivost i víru v lepší zítřky. 

Vedení FK Brniště 

K   dalšímu utkání jsme vyjeli na  DERBY 
do Novin. Zároveň to byla i charitativní akce, 
na kterou nás doprovodili naši žáci. První gól 

dali domácí 1:0, ale do  poločasu se  trefil pěkným 
přímým kopem Kuba Vinš, a  tak se  šlo do  šaten 
za stavu 1:1.  

Druhý poločas pro nás nezačal dobře a  soupeř dal 
3 branky v řadě na 4:1. Další gól přidal znovu Kuba 
Vinš 4:2. V 80. minutě ale opět udeřili  domácí a 
zvýšili na 5:2. My se ale ještě  nevzdali a  v 
82. minutě dovršil Hattrick Kuba Vinš. V 84. minutě 
přidal další branku Michal Kopecký a v 90. minutě 
srovnal gólem Marek Holeščák na konečný stav 5:5.  

Bojovali jsme jako tým až do  konce a  přineslo to 
kýžené ovoce.  

Velké poděkování patří všem našim fanouškům 
za skvělou atmosféru a podporu. 

Za FK Brniště Ampér 

FK BRNIŠTĚ

NOVINY VS. BRNIŠTĚ 5:5
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MLADÍ FOTBALISTÉ

FK BRNIŠTĚ

Na cestě za pokrokem – 
očima trenérů  
Naši mladí fotbalisté mají za sebou další část sezóny 
plnou tréninků, zápasů, radostí i  ponaučení. 
V  trénincích se  neustále zlepšují, pilují techniku 
i  týmovou spolupráci. Jsme rádi, že chuť učit 
se nové věci a posouvat své hranice jim rozhodně 
nechybí. Cesta fotbalovým růstem však není nikdy 
jednoduchá a  každý krok vpřed bývá vykoupen 
úsilím, trpělivostí a  občas i  nezdarem – ale právě 
ten je důležitou součástí celého procesu. Zápasy 
jsou pro ně často jako jízda na  houpačce – chvíle 
radosti střídají momenty zklamání. Někdy podcení 
soupeře, u  kterého by se daly čekat bodové zisky, 
a nechají se zaskočit zbytečnými chybami. Naopak 
proti silnějším a zkušenějším týmům dokážou najít 
vnitřní motivaci a předvádí vyrovnané a odhodlané 
výkony. Právě tyto momenty ukazují, že v  našich 
hráčích dřímá velký potenciál. Chyby k  fotbalu 
patří – bez nich by nepadaly góly, nevznikaly by 
nové nápady, ani by se  hráči neposouvali dál. 
Učíme děti nejen tomu, jak vítězit, ale i  tomu, jak 
zvládat prohry. Umění unést neúspěch a  poučit 
se  z  něj je klíčem k  pozdějším úspěchům – nejen 
na  hřišti, ale i  v životě. Sezónu ještě nemáme 
ukončenou, ale jsme na  tom určitě lépe než 
v minulé sezóně, pohybujeme se ve středu tabulky. 
Jsme hrdí na  to, jaký kus cesty kluci už ušli, ale 

zároveň víme, že jejich fotbalové dobrodružství 
teprve začíná. A protože léto je ideální čas na další 
rozvoj, připravili jsme pro ně týdenní fotbalový 
kemp, kde budeme pokračovat v  rozvoji jejich 
dovedností, týmové práce i  sportovního ducha. 
Děkujeme rodičům a  sponzorům za  podporu, 
klukům za  nasazení a  těšíme se  na další společné 
kroky na jejich cestě fotbalem.

Za tým trenérů Michal Vinš
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EKOCENTRUM BRNIŠTĚ

Co nás čeká o prázdninách?  

V  termínu od 14. 7. – 18. 7. pořádáme týdenní 
česko-německý tábor Za  tajemstvím lesních 
elfů. Tábor se  koná ve  Starých Křečanech 

u  Krásné Lípy. V  rámci táborové hry budou děti 
pomáhat elfům hledat poztrácené klíče od  truhly 
s  nápojem života. Díky tomu se  seznámí 
s  některými lesními zvířaty, stromy a  bylinami i  s 
dalšími podivuhodnými tvory, jako je čaroděj z Vlčí 
hory, trolové nebo trpaslíci. Na tábor je ještě několik 
volných míst, přihlášky jsou k vyzvednutí ve škole 
nebo v  Ekocentru. Tábor je finančně podpořený 
z  programu Interreg Česko-Sasko 2021-2027, více 
informací naleznete na našich webových stránkách 
www.ekocentrumbrniste.cz. O  prázdninách bude 
pokračovat i  projekt „Aktivní ve  stáří – cestování 
mezi minulostí a současností v ERN“ – 6. 8. 2025 je 
na  programu návštěva Zámku Zákupy. Doprava, 
vstup na  zámek a  občerstvení je v  rámci projektu 
pro účastníky zdarma. Na  tuto akci máme ještě 6 
volných míst, pokud máte zájem, volejte prosím 
do Ekocentra na  tel.733  571  057. Také tento česko-
německý projekt je financovaný z  programu 
Interreg Česko-Sasko 2021-2027, více informací 
na www.ekocentrumbrniste.cz.                     

Spolupráce se školou:  
Ve spolupráci s  pedagogickým sborem chystáme 
pro místní děti řadu společných akcí. Máme 
za  sebou Jarní úklid obce, do  kterého se  zapojila 
celá škola. 1.-3.  třída uklízela v  Brništi, 4.  a 
5.  ve  Velkém Grunově. Pracovní dopoledne jsme 
zakončili společným opékáním buřtů. Děkujeme 

všem malým pomocníkům za  úklid😊 . Další 
společnou akcí bude 2. 6. Den dětí. Děti z 1.-3. třídy 
se mohou těšit na  spoustu her a zábavných úkolů, 
které na ně budou čekat v areálu Lesního zátiší. 4. a 
5.  třída je zapojená do  projektu „Návštěvy 
u  sousedů. 15. 5.  se  děti v  rámci tohoto projektu 
vypravily opět do  Německa na  Den řemesel 
v Neukirchu, zkusily si vyrábět máslo nebo třeba 
tužku z  bezu. Posledním setkáním v  rámci tohoto 
projektu proběhne 25. 6.  v  Čechách a  navštívíme 
mokřady u  Jablonného v Podještědí. Projekt 
Návštěvy u  sousedů je financovaný z  programu 
Interreg Česko-Sasko 2021-2027, více informací 
na  www.ekocentrumbrniste.cz. Kromě toho chodí 
všechny třídy MŠ a  ZŠ Brniště pravidelně 
do  Ekocentra na  výukové programy. 3.  třída je 
zapojena do  projektu dlouhodobé spolupráce 

CO SE DĚJE V  EKOCENTRU VČELÍN
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podpořeného Libereckým krajem, v  rámci kterého 
absolvuje roční program o vodě – Hledání pokladu 
s  dešťovou vílou. Děti už se  naučily, jaký poklad 
voda je, vytvořily si mapu Brniště s  povrchovými 
vodami, dozvěděly se, k  čemu všemu vodu 
potřebujeme, jak s ní můžeme šetřit a  jak se  voda 
čistí. Věnovali jsme se  i  tématům jako je sucho, 
p o v o d ně a  z a d ržo v á n í v o d y v  k r a j i ně . 
Na  posledních dvou setkáních jsme byli v  terénu 
a prozkoumali jsme vodu v Panenském potoce a v 
rybníku Vratislav. 1. třída a všechny třídy mateřské 
školy chodí do  Ekocentra na malý roční program 
Čtvero ročních období. Děti už se  seznámily 
s  podobou přírody ve  třech ročních obdobích 
podzim, zima a jaro a ještě je čeká program o létě. 
Obnova Stezky Hastrmanů:  
Už jste si možná všimli, že jsme odstranili staré 
hřiště u  mlýna a  informační tabule ze  Stezky 
Hastrmanů. V  druhé půlce května se  začne 
s  obnovou stezky. Stezka získá nového maskota 
a průvodce hastrmánka Vráťu, který bude provázet 
všechny návštěvníky i  na  nových informačních 
tabulích. Začátkem léta vznikne vodní Hřiště 
u mlýna a  na  vnějším okruhu Stezky Hastrmanů 
kolem Brnišťského rybníku (mysliveckého) budou 
instalovány nové herní prvky a  vyhlídkové molo. 
Projekt s názvem: Hřiště u mlýna, registrační číslo: 
24/001/52775/401/000983 , byl podpořen 
prostřednictvím LAG Podralsko ze  Strategického 
plánu SZP na období 2023–2027 v intervenci 52.77 – 
LEADER. Projekt s  názvem: Obnova Stezky 
H a s t r m a n ů , r e g i s t r a č n í č í s l o : 
24/001/52776/401/001946 , byl podpořen 

prostřednictvím LAG Podralsko ze  Strategického 
plánu SZP na období 2023–2027 v intervenci 52.77 – 
LEADER. Na  financování obnovy Stezky se  také 
podílí Obec Brniště a ZOD Brniště. Na závěr chceme 
poděkovat všem, kteří se  zúčastnili jarních 
velikonočních akcí v  Ekocentru, ať už to byla 
dopolední českoněmecká akce pro seniory, 
Velikonoce na  Skleněné stezce nebo Vítání jara 
na  Skleněné Stezce. Bylo krásné počasí a  obě akce 
se vydařily.                                               Tým Ekocentra

EKOCENTRUM BRNIŠTĚ
CO SE DĚJE V  EKOCENTRU VČELÍN
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KONEC VZDUCHOVKOVÉ SEZÓNY S PŘÍCHUTÍ BRONZU

Vzduchovková sezóna je ukončena. Ještě před  
Mistrovstvím České republiky, což je vrchol naší 
sezony, jsme pořádali závod O  pohár starosty 

obce Brniště na naší střelnici. Byla to poslední možnost, 
jak si prověřit svou formu před mistrovstvím. Atmosféra 
na našich závodech byla úžasná, zúčastnilo se 95 střelců. 
Počasí nám přálo a všichni si to u nás moc užili. Ti, co 
u  nás byli poprvé, tak nám střelnici chválili. Musíme 
citovat: „Takovou pěknou střelnici, zázemí, prostě vše. 
To je pecka. To se  jen tak nevidí, za to patří velké DÍKY 
všem, kdo se  na tom podíleli.“ Pro všechny střelce 
vyvrcholila sezóna 29. 3.  2025 Mistrovstvím republiky 
v Plzni. Naši mladí střelci dosáhli krásných výsledků,  i 
když byli hodně nervozní. Závodu se  zúčastnilo 
370 střelců z celé republiky. 

Umístění v kategorii mladších žáků: 

• Vendula Starečková, 5. místo 

• Jindřich Eichler, 6. místo 

• Ondřej Forman, 8. místo 

• Sofie Drbohlavová, 13. místo 

Starší žáci:  
• Amálie Kuchařová, 8.  místo (do finále postupovala 

jako 3.) 

• Roman Čáp, 13. místo 

• Nela Gottfriedová, 17. místo 

• Leoš Peluňka, 39. místo 

Hezkým zakončením mistrovství bylo třetí místo 
a  bronzová medaile pro mladší žáky. Jsme na  naše 
sportovce velmi hrdí a  vidíme, že se  naše tvrdá dřina 
vyplatila. V  dubnu jsme si uspořádali náš závod, 
v  pořadí čtvrtý ročník, O  velikonočního zajíce, kde 
se  utkali naši mladí sportovci se  svými rodiči. Tento 
závod se koná pro utužení kolektivu a také jako ukázka 
pro rodiče, co vše střelba obnáší. Každý obdrží za  své 

snažení odměnu, ale hlavně spolu strávíme krásné 
odpoledne. Nebyl čas na nějaký dlouhý odpočinek.  

Náš A – tým odložil vzduchovky a začal se připravovat 
na  malorážkovou sezónu, kterou jsme začali v  Plzni 
prvním závodem Duklácké ligy. B – tým nám pokračuje 
v  odlehčené přípravě dále ve  vzduchovce. Máme také 
za sebou první kolo Českého poháru, na který se předem 
musí sportovci nominovat. Na  toto první kolo jsme 
se vydali do Českých Budějovic. Nela Gottfriedová si zde 
vystřílela na úvod sezóny osobáček 570 bodů a 6. místo. 
Český pohár se  střílí na  čtyři kola (Č. Budějovice, 
Manušice, K. Vary, Plzeň), sportovec se snaží probojovat 
do finálového kola. Je před námi mnoho práce, ale bez 
vynaloženého úsilí se  v  žádném sportu úspěchy 
nedostaví. Na přelomu dubna a  května jsme na  naší 
střelnici hostili část reprezentačního týmu A z Plzně pod 
vedením státního trenéra Luboše Opelky. Přejeme našim 
sportovcům úspěšnou letní sezónu a  naše výsledky 
můžete průběžně sledovat i na facebookových stránkách.

Mgr. Klára Kasper

SSK NADĚJE BRNIŠTĚ
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VELIKONOČNÍ TURNAJ VE STOLNÍM TENISU 2025

STOLNÍ TENIS

Dne 18.  dubna 2025  se  v  Brništi konal 
2.  ročník tradičního Velikonočního turnaje 
ve  stolním tenisu, který pořádal místní 

spolek ST Brniště. Turnaje se zúčastnilo celkem 18 
nadšenců, kteří se  utkali ve  dvou kategoriích – 
mládež a dospělí. V kategorii mládeže zvítězil Ludva 
Šajtar, na  druhém místě se  umístil Jindřich Zítko 
a  třetí místo obsadil Patrik Janouch. V  kategorii 
dospělých zvítězil Josef Ungr, stříbro si odnesl 
Miroslav Tomek a  bronzovou medaili získal Petr 
Blaškovič. Celý turnaj se  nesl v  přátelském duchu 
a diváci i hráči si užili spoustu zábavy. Vítězové si 
odnesli zasloužené medaile, diplomy a  nějakou tu 
velikonoční sladkost.  

Za ST Brniště všem zúčastněným děkuje předseda 
spolku  

Pavel Návrat 
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Vyrážíme ranním vlakem v  osm. Využíváme 
i  autobusu a  dopravujeme se  přímo pod 
horu. Je sychravé počasí, vydáváme se  do 

lesa. Jdeme téměř sami. Les je tu nízký, březový. 
Takový pěkný, oku libý, se  jinde nevidí. Nejdeme 
příliš rychle, abychom si mohli povídat a hrát klíště. 
Vystoupáme na  horu. Tak akorát se  mraky 
rozestupují a mlha mizí v údolí. Děčínský Sněžník 
je zajímavý hlavně tím, že je to jedna z  mála 

stolových hor v  Česku, navíc je z  jedné strany 
obehnán pěknými skalami. Aniž bychom po  nich 
museli vylézt, stojíme na  jejich vrcholcích, 

vyhlížíme do  krajiny a pořizujeme si hromadnou 
fotku. Za  malý poplatek stoupáme na  rozhlednu, 
připomíná osamělé věže z pohádek. Nachází se na 
východním konci hory, my jsme přišli po  naučné 
zelené vrchem přes Sfingu a  Labužníka. Je vidět 
celý Sněžník i  severní výhledy, které nám byly 
z e  z e mě s t r o m y s k r y t y. O bče r s t v u j e m e 
se  z  vlastních zásob dole pod věží. My paštičkáři. 
Než nám začne být zima, začínáme prozkoumávat 

děčínské bouldery. Žádní 
lezci tu zatím nejsou, skála 
je mokrá. Prolézáme malé, 
borůvčím porostlé skalky a 
díky vzájemné pomoci si to 
mohou všichni užít. Již je 
konec hrátkám, vyrážíme 
vstříc dalším dálkám. Zbývá 
nám ještě cesty kus, ale 
nemusíme spěchat v  klus. 
Cestu dělíme si ve dví, oheň 
nás hřeje z  větví. Za  chvíli 
p řejdou některé z  nás 
šp rým y, n e m á m e c h u ť 
na nové rýmy. To, když nohy 
se  stávají olověnými. Holt, 
kdo měl v nohách ještě sílu, 
dorazil dříve do ZOO. Avšak 
ani my vzadu nemusíme 
věšet hlavu. Jen nebudeme 
mít tolik času na  to si ji 
projít. Tím tedy ukončujeme 
n aš i v ýp r a v u . N a  v l a k 

sbíháme jen do města, dolů.  

Za skauty Čolek 

P. S.: Doufám, že vás rýmovaný konec neskolil. 

YMCA

VÝPRAVA NA DĚČÍNSKÝ SNĚŽNÍK



13

YMCA

14.května 2025  se  sešli před skautskou 
c h a t o u z á s t u p c i Z e m ě d ě l s k é 
pozemkové, a.s., Ymca Sever, z.s. 

a  zástupce obce Brniště, aby slavnostně započali 
novou etapu skautského oddílu na  legendárním 
skautském místě. Již od devadesátých let se  skauti 
scházejí v malé chatce u lesíku ve Velkém Grunově, 
ale ne na  svém. Současný oddíl YMCA skautů 
se rozrostl do velikosti 28 členů a nynější chatka jim 

už nestačí, proto plánují postavit klubovnu větší. 
Zemědělská pozemková, a.s. se rozhodla, že podpoří 
tuto práci s  dětmi, a  darovala pozemek pod 
skautskou chatou a  část přilehlé louky. S  velkými 
díky skauti pozemek přijímají a uvědomují si, že je 
to velký impuls, ale i  závazek pro celou YMCA 
Sever, a tak neotálejí a hned se s nadšením pouštějí 
do příprav stavby nové základny. 

YMCA SKAUTI NA SVÉM
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V   sobotu 3. 5. 2025 proběhl již třetí ročník 
soutěže v  požárních útocích pod názvem 
Memoriál Rudolfa Valenty st., která otevírá 

bránu hasičských soutěží. V  tomto klání se utkalo 
celkem 13  soutěžních družstev mužů a  žen, a  to 
nejenom z  okolí Českolipska, ale také z  dalekého 
Tanvaldu – Šumburk. Bylo nám ctí přivítat hosty 
a to starostu OSH Miroslava Štěpána a starostu obce 
Brniště Mgr. Michala Vinše. Počasí nám nepřálo, ale 
věřím tomu, že každá kapka deště, která spadla, 
byla kousek štěstí pro každého z  nás. Minimálně 
v případě všech rozběhů, které se  tentokrát obešly 
bez zranění. V neposlední řadě nemohl chybět křest 
našich nováčků. Děkujeme všem, kteří jste si první 
hasičskou soutěž v  tomto roce přijeli užít s  námi. 
Gratulujeme všem ke  skvělým výsledkům. Velké 
poděkování patří všem sponzorům. Děkujeme 
za vaši podporu.

 SDH Brniště 

HASIČI BRNIŠTĚ
MEMORIÁL RUDOLFA VALENTY ST.
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HASIČI BRNIŠTĚ

Krátce po  čtvrté hodině odpolední opouští 
čarodějnický průvod brnišťskou náves 
a  následně pokračuje na  Lesní zátiší, kde 

celá tato paráda pokračuje. Po umístění čarodějnice 
na hranici měly děti možnost splnit si úkoly, které 
na ně čekaly na stanovištích společně s čarodějkami. 
Ty pak následně odměnily děti za  splněný úkol 
razítkem a  drobnou sladkostí. Pokud děti prošly 
všechna stanoviště a  nasbíraly všechna razítka, 
čekala na ně další odměna ve formě buřtu, diplomu 
a  hasičské drobnosti. Po tradičním upálení 

čarodějnice byl připraven program pro osazenstvo 
dospělých. A  to ve  formě kapely DIESELL. 
Děkujeme všem, kteří jste byli s  námi. Taktéž 
děkujeme všem sponzorům, kteří nás podporují.

Za SDH Brniště TÝM ČARODĚJŮ A ČARODĚJEK

ČARODĚJNICKÝ REJ V BRNIŠTI
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Za slunečného sobotního dopoledne 
26.  dubna 2025  se  v  areálu Lesního zátiší 
v  Brništi uskutečnil jubilejní 10.  ročník 

běžeckého závodu SHELMA Brnišťský půlmaraton. 
Krásné počasí a nadšená podpora diváků vytvořily 
přátelskou atmosféru pro běžce všech generací. 
Dopoledne patřilo dětem – v  několika kategoriích 
od 50 do 2000  m  závodilo celkem 150  malých 
sportovců. Symbolický start dětských běhů obstaral 
olympijský vítěz v  desetiboji Roman Šebrle, který 
svou účastí povzbudil mladé talenty a  sám si 
později zaběhl jednu z  tratí pro dospělé. Hlavní 
běžecké disciplíny odstartovaly přesně v  poledne. 
Na  startovní čáru se  postavilo rekordních 396 
dospělých běžců v  kategoriích půlmaratonu, 
čtvrtmaratonu, štafetového běhu, nordic walkingu 

a veřejného běhu. Trasy vedly okolím obce Brniště – 
běžci probíhali téměř celou vesnicí, kolem rybníků 
i pastvin a pokračovali po lesních a polních cestách. 
Příjemné jarní počasí nabídlo ideální běžecké 
podmínky, které ještě umocnily radostnou náladu 
celé akce. 

Vítězové hlavních kategorií  
Na 21,1 km půlmaratonské trati dominoval Michal 

Šandera (AC Rumburk) s vynikajícím časem 1:18:00. 
Mezi ženami byla nejrychlejší Linda Mrázková 
(Děčín) s  časem 1:34:28. Na  kratší čtvrtmaratonské 
trati (10,5  km) zvítězil Václav Hladík (AC Česká 
Lípa) v  čase 36:45 a  ženský čtvrtmaraton ovládla 
Laura Matulová (AC Česká Lípa) s  časem 39:15. 
Všichni jmenovaní předvedli skvělé výkony 

a  zaslouženě stanuli na  stupních vítězů ve svých 
kategoriích.

Tímto bych chtěla ještě jednou moc poděkovat 
všem sponzorům. Díky štědré podpoře 
generálního sponzora (společnosti Partner in 
Pet Food CZ, s.r.o. a  její značky SHELMA), 
všech hlavních partnerů a  dalších sponzorů 
z  řad regionálních firem a  podnikatelů bylo 
možné jubilejní ročník uskutečnit v  takovém 
rozsahu. Stejně tak patří obrovské díky téměř 
stovce dobrovolníků, bez kterých bychom celý 
závod nezvládli uspořádat.  Byli jste úžasní a 
moc děkujeme za vaše zapálení a nadšení 
nám pomoct. V neposlední řadě patří dík 
v š e m b ě ž c ům z a  ú ž a s n é v ý k o n y 
a  sportovního ducha, který proměnil Brniště 
na  jeden den v  živé běžecké centrum 
s neopakovatelnou atmosférou. Všichni se už 
moc těšíme na  další ročník a  věříme, že se 
opět sejdeme v hojném počtu na 11. ročníku 

Brnišťského půlmaratonu 25. 4. 2026.
Kateřina Kabešová

SHELMA BRNIŠŤSKÝ PŮLMARATON 2025

REKORDNÍ ÚČAST A SKVĚLÁ ATMOSFÉRA
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DĚTSKÉ RYBÁŘSKÉ ZÁVODY - DEN PLNÝ RADOSTI A REKORDŮ

Rybářské závody 1.  5. 2025 na  Vratislavu: 
kapří rodeo, gulášové dýchánky a přátelská 
pohoda. Rybářské závody na  rybníku 

Vratislav se  opět zapsaly zlatým háčkem 
do  kalendáře brnišťských událostí. Už od  brzkého 
rána, přesně od 6:30, se 28 natěšených závodníků 
pustilo do boje s rybí říší. Vyzbrojeni dvěma pruty, 
návnadami a nezlomnou vírou, že „dnes to bere“, 
se  rozprostřeli kolem rybníku a  začalo velké 
rybářské klání. A  bralo to! Kapři se  neostýchali 
a  byli v  ráži – stejně jako vítěz, který jich zvládl 
ulovit úctyhodných 26 kusů. Klobouk dolů! 
Největší kapr, kterého se  podařilo přemluvit 
k pózování na břehu, měřil rovnou 83 centimetrů – 
a  ne, nebyl to sumec v  převleku. Kromě kaprů 
se však na háčky chytali i další pestrobarevní vodní 
obyvatelé: jeseteři, úhoři, líni, karasi, plotice, okouni 
a perlíni – pestrý rej jak z akvária v ZOO. Zkrátka, 

kdo chytal, ten si zachytal a  kdo nechytal, ten se 
alespoň najedl a  opálil. Občerstvení totiž 
nezklamalo. Ať už jste přišli na  pivo, limo, guláš, 
klobásu nebo grilovanou kýtu, odcházeli jste 
spokojeni – a  často i  s kouskem něčeho mastného 
na  bradě. Atmosféra byla od  začátku pohodová, 
přátelská a občas zněla mezi pruty i lehká nadsázka 
typu: „Když nechytnu rybu, aspoň chytnu 
klobásu.“ A že by někdo odcházel s prázdnou? Ani 
náhodou! Každý závodník byl oceněn, ať už si 
odnesl pohár, diplom, nebo jen zážitek, který bude 
ještě dlouho vyprávět u  táboráku. Velké 
poděkování patří našim štědrým sponzorům: ZOD, 
Prominet, Partner in Pet Food, Samir, Tropic 
Fishing, obec Brniště a Ondřej Serdel – bez vás by to 
nešlo! Díky vám byl dnešní den nejen o rybách, ale 
hlavně o  lidech, setkávání a  společné radosti. Tak 
zase za rok – ať to bere!

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY

RYBÁŘSKÉ ZÁVDY NA VRATISLAVU - KAPŘÍ POHODA

Dopoledne 3. 5. 2025 se na rybníku Vratislav 
  neslo ve  znamení radosti, napětí a  také 
pořádné porce rybářského štěstí. Přestože 

ranní přeháňka mohla některé odradit, příroda 
se  brzy umoudřila a  připravila pro děti i  jejich 
doprovod příjemné počasí, které vydrželo až 
do  závěrečného hvizdu ve 12:30  hodin. A  dobře 
udělali ti, kdo dorazili – letošní ročník byl rekordní! 
Rekordní účast a  ještě rekordnější úlovky Na 
startovní listině se  objevilo neuvěřitelných 
37 malých rybářů, což je historicky nejvyšší počet. 
A i když se zpočátku zdálo, že ryby dnes nebudou 
brát, realita byla naprosto opačná. Rybník Vratislav 
se  rozhodl ukázat v  plné síle a  dětem připravil 
zážitky, na  které se  jen tak nezapomíná. Mezi 

největší trofeje dne patřil kapr o délce 70 cm, který 
zabral na  pečlivě připravenou nástrahu, a  také 

jeseter dlouhý úctyhodných 120  cm, jenž vzbudil 
pozdvižení nejen mezi dětmi, ale i mezi dospělými 
diváky. Kromě těchto gigantů se  podařilo ulovit 
i  řadu dalších ryb – kapři, plotice, cejni – zkrátka 
rybník se rozhodl být dnes ke svým návštěvníkům 
mimořádně štědrý. 
Tradice, která má smysl. Závody nejsou jen 
o rybách – jsou o přírodě, přátelství a pokračování 
tradic. Děti si užily čas venku mimo obrazovky 
a monitory a odnesly si nejen rybářské zkušenosti, 
ale i  spoustu  zážitků. Každý účastník si navíc 
odnesl cenu díky štědrosti našich sponzorů, za což 
jim patří velké poděkování. I  žaludky si přišly 
na  své. Zatímco děti sváděly boj s  rybami, jejich 
rodiče a doprovody sváděli neméně urputný souboj 
u  občerstvení – párky v  rohlíku, grilovaná kýta 
i  domácí guláš mizely závratnou rychlostí. 
Atmosféra byla po  celý den výborná – smích, 
šplouchání vody a  zvuky štěstím výskajících dětí 
naplňovaly okolí rybníku až do posledních minut. 
Těšíme se  zase za  rok! Dětské rybářské závody 
na Vratislavu zkrátka opět ukázaly, že tradice žije, 
příroda je nejlepším hřištěm a  dětský úsměv 
největší odměnou. Děkujeme všem, kteří se podíleli 
na organizaci a  sponzorství i každému, kdo přišel 
a vytvořil tak skvělou atmosféru. A ti, co tvrdili, že 
se opět nic nechytne /zkušenosti z  předchozích 
závodů/, tak se  mýlili. 😊 Tak zase za rok na 
viděnou – a kdo ví, třeba příští rok padne i nový 
rekord!                                              Mgr. Michal Vinš 
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DĚTSKÝ DEN VE SVĚTĚ BERUŠEK

V   n e d ě l i 2 5 .  k v ě t n a 
2025  se  dě tské hř iš tě 
v  L u h o v ě p r o m ěn i l o 

v  kouzelný svět berušek. Přestože 
počasí zrovna nepřálo a  sem tam 
spadla i  ně jaká kapka, dě t i 
se  nenechaly odradit a  přišly 
v hojném počtu. Celé odpoledne je 
č e k a l a z á b a v n á s t e z k a 
s  t e m a t i c kým i ú k o l y, k t e r é 
prověřily jejich šikovnost, postřeh 
i  fantazii. Na stanovištích děti 
plnily připravené úkoly, motaly 
berušky, sbíraly pyl, lovily berušky, 
n o s i l y z á s o b y d o  d o m ečk u 
a pomáhaly malým broučkům najít 
cestu domů. Nechybělo oblíbené 
opékání buřtů ani sladká odměna 
nebo fotka na  památku. Vrcholem 
programu bylo vystoupení Honzy Poplety, který 
rozesmál malé i  velké soutěžemi, písničkami 
a  svými popletenými nápady. Atmosféra byla 
veselá a přátelská, děti tančily, zpívaly a užívaly si 
každou chvilku. 
Velké poděkování patří dobrovolníkům, kteří 
navzdory počasí připravili nezapomenutelné 

odpoledne. Nesmím zapomenout poděkovat 
sponzorům Kamenolom Brniště a.s., PROMINENT 
CZ s.r.o. a Obci Brniště, která stála za záštitou celé 
akce, děkujeme. 
Dětský den ze  světa berušek tak potvrdil, že 
s úsměvem a fantazií se dá slavit i pod mrakem. 

Nina Vinšová, Luhováci z.s.

LUHOVÁCI

OBECNĚ PROSPĚŠNÁ STRAŠIDLA

Po odehrání Pana Kaplana na podzim jsme 
hned začali vybírat další hru, kterou bychom 
mohli sehrát. Nebylo to jednoduché, protože 

najít hru pro 13 lidí, kteří v současné době tvoří 
divadelní soubor, se hledá opravdu těžce, ale 

podařilo se.  Hra se jmenuje Obecně prospěšná 
strašidla. Ani nacvičování nebylo jednoduché, najít 
termín, kdy mají volno všichni bylo komplikované. 
Všichni chodí do práce, mají různou pracovní dobu, 
jiní o víkendech studují, mladí jsou na internátu a to 

nemluvím o dlouhodobých služebních 
cestách.  Bylo to složité, ale nakonec jsme to 
dali. A tak 3. 5. nastala hodina H. 
Představení jsme sehráli hned 2x. 
Odpoledne od 14:00 hodin a večer v 19 
hod. Poděkováním za několikaměsíční 
práci bylo naplněné hlediště. Že se hra 
líbila a lidé se bavili,  bylo zřejmé už z 
reakcí přímo při představení. A tak děkuji 
všem, kteří přišli, všem hercům, ale i 
p o m o c n í kům z a s k v ě lý výk o n a 
samozřejmě obci za vytvoření podmínek.
Kdo neviděl a chtěl by se ještě podívat, 
budeme opakovat v říjnu, dáme vědět.                               

LH
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